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                                            DISKUSNÍ   PŘÍSPĚVEK 

           ve věci požáru v Národním parku   České Švýcarsko z léta roku 2O22 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Vážené dámy, vážení pánové  

děkuji za pozvání  a dovolte mi, abych se představil jmenuji se  

František Moravec , jsem již čtvrté volební období JAKO NEZÁVISLÝ starostou obce  Staré 

Křečany. Obec Staré Křečany  se nachází ve Šluknovském  výběžku  rozloha spravovaného 

území je  zhruba 4.000 ha a to je na dokreslení  1000 ha více než správní území okolních měst 

Varnsdorf a Rumburk. Mámě asi 125O obyvatel.  

             Do našeho správního obvodu zasahuje i oblast NPČŠ v územní části Brtníky a Kopec. 

Dále zde zasahuje do území CHKO |Labské pískovce. 

             Na úvod bych chtěl  sdělit, že spravujeme území o rozloze cca l60 ha s  

hospodářskými lesy.  

             V roce 2Ol7 upozorňuje obec  Správu NPČŠ na blížící se nebezpečí z oblasti Saského 

Švýcarska ,kde z bezzásahových zón  se k nám přibližuje  kůrovec.  Bez odezvy a reakcí. Až 

po,  té kdy dojde ke kontaminaci  lesů na straně NPČŠ dochází  k chaotickým a neodborným 

reakcím. To se však již  píše rok 2018 – 2022. Všiměte si, že to jsou cirka čtyři roky chaosu. 

Zde přichází  první fáze , kde  orgány ochrany přírody nereagují na podněty samosprávy.  

Dojde ke kontaminaci lesních smrkových porostů  kůrovcem. Hledají se  příčiny , tak jak 

popisují kolegové. Sled událostí  probíhá dále a SNPČŠ nechce reagovat na podněty  

samospráv. Dochází ke  kontaminaci i lesů v sousedství , to znamená i našich hospodářských 

lesů. Obce však nenechávají  na  svém spravovaném území  kůrovce  rozvíjet a reaguji  

kácením  a výsadbou nové kultury. Hledají se zdroje jak les zachránit a  zároveň obnovit. 

Domnívám se ,  že se nám to v naší obci  byť s nedostatečnou podporou státu a dalších 

subjektů daří. Dopad však je značný. Jelikož je nesporné , že kontaminace přišla z území 

NPČŠ, žádáme o kompenzace , abychom zachránili alespoň naše lesy. Dotační tituly jsou 

nedoostatečné. Lesy po kůrovci uschly. Akademická rovina se zde pře zda šlo tomuto zabránit 

či né.  

               Na základě shora uvedených okolností již reagují další samosprávy . Bojí se toho 

nejhoršího. Vzniká obava, že  suchý les vyhoří. To Vám popisují další řečníci. Reakce vedení 

SNPČŠ – Suché dřevo nehoří. Na to samosprávy upozorňují na zvýšené nebezpečí požárů.  
 

                Léto 2O22 přichází to nejhorší a naplňují se obavy starostů. Požár NPČŠ je zde. 

Úsudek a závěr si každý  udělejte sám. Samosprávy se ptají, kdo je odpovědý, kdo 

nereagoval? 

                Je to Ministerstvo živ.prostředí, správa. Samospprávy se ptají , odezva žádná. Je 

odvolán ředitel NPČŠ, řeší se  i personální změny v rámci IZS Hasičského záchranného 

sboru. To jsou  jen kroky navenek.     
 

                 Jsme skoro tři čtvrtě roku  po požáru. Já se ptám co jsme vyřešili? Analýzy 

,rozbory, ale konkrétní plán  k odstranění  zvýšeného požárního nebezpečí není. Kde jsou 
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odpovědné osoby, které mají osobní odpovědnost za plnění nějakého Plánu společných 

opatření.  Samospráva urguje a žádá sdělení to však nepřichází.  
 

Situace se vyhrocuje tak, že díky nečinnosti   dotčených orgánů a institucí  , nezbývá nic 

jiného než to,  co udělala  naše obce. Podává  ve věci požáru v NPČŠ trestní oznámení.  

Ze strany obce se nedivte, jedná se už o zoufalý výkřik, aby někdo obce  respektoval. 
 

               Můj příspěvek končím tím, že  plně chápu obavy a nespokojenost  obcí dotčených v 

národních parcích na  území ČR a  podporuji  iniciativu obcí Křivoklátska. Jen pro informaci 

na německé straně vznikla občanská iniciativa, která chce řešit  zrušení parku Saské  

Švýcarsko. Zde si legislativa i my všichni musíme uvědomit, co chceme . Buď přírodu o 

kterou se budeme muset starat  a ta příroda lidskou pomoc potřebuje.  

                Pod dozorem orgánů ochrany přírody jsme přišli o naše lesy o bohatství, které nám 

tu nechali naši předci. Chránili jsme území, které připravil člověk, po té   zhruba před čtvrt 

stoletím přišel ,orgán ochrany přírody  a  jeho výsledek zde hodnotíme.  
 

               Je čas vše zhodnotit a rozhodnout. Zda přírodě pomůžeme. Pokud né,  tak ale si říci 

kdo je osobně odpovědný za  přírodní změny.  
 

                Děkuji za pozornost 
       
                                                           
                                                                                      František Moravec 

  
                                                                                                  Starosta obce Staré Křečany   

 
  

   

 
 
 
 

 


